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 Císařské posvícení
Každý rok v neděli po svátku sv. Terezie (15.10.) se v Hlubokých Mašůvkách koná tradiční

císařské posvícení. Je to tradiční slavnost vesnické pospolitosti, úzce spjata s církevním
svátkem. V průběhu staletí se k němu připojily desítky rodinných a společenských zvyků
a obyčejů. Samotná historie konání posvícení sahá daleko do historie a bývá většinou spjatá
s oslavou svěcení kostelů v daných místech, proto tedy i různé termíny konání. Před
posvícením měl každý plné ruce práce s úklidem domů. Průčelí domů se bílila a vše se muselo
jen blýskat. V čele mládeže stál u nás stárek, kterému pomocníkem a pravou rukou kromě
stárkové bývá také „družba“. Dobrý družba byl mezi sousedy vždy váženou osobností. Musel
umět chasu nejen ukáznit, ale zároveň být výmluvný, humorný, pohotový a obratný řečník.

Pořad tohoto svátku se od roku 1996 téměř nezměnil. Nadále zůstává čtvrteční říkání
o děvčata, páteční porážení a sobotní zdobení a vztyčování máje. To se navíc letos provádělo
ručně, a to nejméně po 29 letech. V sobotu večer následuje taneční zábava a v neděli mše
s účastí všech zavádějících párů, poté pochod po vsi a zvaní obyvatel dům od domu
na odpolední zavádění. To je potom doprovázeno humorným proslovem družby, který se snaží
ve verších shrnout uplynulé události předchozího roku, či poukázat nějakým žertem na některé
nešvary. Zde máme jeho řeč:

Tak Vás tady všechny vítám, a že Vás tu je!
Kdo jen může, ať na zdraví se s námi napije.
Mám tu pro Vás novinky, z naší malé dědinky.
Než muzika spustí své tralala,
poslechněte, co jedna bába říkala:

Máme krásné nové kroje, co podle tradic nám i náleží,
připijme proto nyní vstoje, ať někde v koutě jen tak neleží.
Mohli bychom je i více ukázat, nejen o posvícení v nich tancovat.
Jejich cena jistě není malá, ať mají tedy i své místo,
kde je sucho a teplota stálá a hlavně-kde je čisto.

Připijme na zdraví a s díkem, bývalým obecním zástupcům, jak bývá zvykem.
Nemálo dobrého se povedlo, kdekdo ví, v jejich funkčním období.

Na zdraví obecní radě, té nové, aby rozum v hrst si vzala
a vyřešila to, co trápí mnohé. Aby do toho své srdce dala.

Připijme na zdraví slečny jedné, co hlásek jako slavík má
a mohli jsme ji vidět v bedně, jak v kroji našem ho tam užívá.

Na zdraví toho šikovného šoféra, co náklaďákem dřevo z lesa vozil
a u Campu nám-dívejme se frajera, kus silnice a cyklostezky zbořil.



Na zdraví toho pána, co dobré srdce má
a pod svou střechou potřebné ubytovává.
Do cizího pokoje udělal kuk! A teď doufá, že to bude kluk.

Připijme nyní na zdraví pana faráře.
Když Všemohoucí k Bábovci ukáže,
každý čtvrtek on tam míří a do večera pěkně hýří.
Chceme mu děkovat i za tu ranní mši dnešní,
pojďte si připít k nám, i když nemáme víno mešní.

Když se květen s dubnem střídá, čarodějnice se slaví,
malovat však po silnici? Koho to dnes baví?
A když se náhodou objeví nápis na silnici?
Je nejvyšší čas zavolat na stanici.

Připijme na tradici jarmarků, nakoupit se tam dá líp, než v Primarku.
Dětem ukázat, jak správně háčkovat, koníka vyřezat, či podkovu ukovat.

Když se Boomerang v Echo mění,
čeká nás velké překvapení.
Obec schválila jeho odkoupení.
Cena je přece lidová, nic na tom není.
Zaměstnanci obecního úřadu ať před Echem nám uklidí.
Provozovatel? V tom je ta chyba lávky. Ten nemá chuť přemýšlet nad odpadky.

Na zdraví sboru hasičského a jejich auta nového.
Přejme jim i rozšíření řad. Vždyť i děti mohou mezi nimi pobývat.
Přejeme málo ohně a ježdění pro vodu,
lépe je vozit poháry z hasičských závodů.

Připijme na památku jednoho pána
co Raduit de Souches se jmenoval.
On zasloužil se o náš věhlas, když tady v dávnu
náš kostelík zbudoval.
Když dávali jeho jméno most v jeho rodné Francii
I zástupci naší obce tam byli a jeho velmi chválili.

Na zdraví paní té, co retardéry chce
a když je má před domem, tak si jen stěžuje a nad novinkou hodně lamentuje.

Připijme na hřiště v novém hávu
i přes zabarvenou trávu, co vandalové zanechali,



když nejspíš mnoho vína požívali.
Ať hřiště zas jen sportu slouží
a góly v brance soupeřů se množí.

Když zase volby mají být, starostka nová se chodí představit.
Skvělou má s sebou společnici, už se vidí na radnici.
Špinavé prádlo na síti se pere,
tam dobře pozná se kdo to myslí dobře a kdo na to s.re.

Na zdraví toho pána, co obecní pozemky za pusinku kupuje
a s metry čtverečnými obratně pak čaruje.

Připijme na jistou paní, co z pera bezhlavě jí vyletí
a o obecním plánu vyřkne- ejhle, stavba století!
Však stavba ta se podařila a cesta k Lurdské postavila.
Nyní i vozíčkáři mohou svatou vodu ochutnat
a poté v klidu u jeskyně rozjímat.

Na zdraví jedné paní, co ráda lidem pomáhá.
Třeba i s volebními lístky a sama jim v nich škrtává
za pomocí černé fixky.
Snad jen dobré úmysly měla a neškrtla jen toho, koho chtěla.

Na zdraví paní té,řekněme jedinečné,
která si do pusy nevidí a nezná to,
že o mrtvých jen dobře mluvit se má.
Její kritika byla hloupá a nevkusná.

Dnes už toho bylo dost, každý pes dostal svou kost.
Vše, co slyšel jsem, jsem k dobru dal,
snad ten kdo neměl, se v příbězích nepoznal.
Drby nyní pošlem k ďasu a soustřeďme se na naši chasu.
Ať muzika zavolá a sklenice cinknou-na zdraví!
Chaso honem do kola, ať se všichni pobaví.
Ať je vaše juchání slyšet až do ranního svítání.

Během posvícení zdobí oba konce vsi, hospody, kulturní dům a samozřejmě kostel nazdobené
smrčky v podobě májek. V Hlubokých Mašůvkách chasa už druhým rokem zavádí v nových
krojích, které přímo historicky vychází z předlohy krojů, které se naposledy v Hlubokých
Mašůvkách používaly kolem roku 1860. Poté bylo odívání ovlivněno cestami za prací do měst
a právě aktuální módou, sem tam se něco pozměnilo, až kroje zanikly. Proto jsme velice rádi, že
se nám vrací zpět a dodávají celému posvícení ještě svátečnější ráz. Letos bylo
12 zavádějících párů. Sál na sobotní zábavě byl poměrně slušně zaplněn a přichystaný



zahajovací program chasy i jejich půlnoční překvapení vzbudilo ohromné ovace. Dokonce i pan
Mgr. Jiří Mačuda, etnograf a kurátor historických sbírek, který má lví podíl na dohledání původní
podoby našeho kroje prohlásil, že stačí ještě doplnit dívčí kroje šněrovačkou a budeme mít
nejhezčí posvícení na Znojemsku. Budiž nám to dobrým znamením, že posvícení V Hlubokých
Mašůvkách jde správnou cestou a tato tradice zůstane nadále živá. K tomu nám zbývá jen
popřát mládeži a obci – Hodně štěstí!

Petr Grégr, kronikář

Úvodní slovo starostky
Vážení a milí spoluobčané,
předně bych chtěla poděkovat všem voličům, kteří přišli do naší volební místnosti a tím vyjádřili
svůj názor ke směřování naší obce. Díky vašim hlasům jsme získali 6 zastupitelských křesel, je
to pro nás velký závazek a s radostí jsme se již vrhli do práce.
Rádi bychom posunuli naši obec o kus dál, jsme připraveni více komunikovat s občany, brát
zřetel na jejich přání a postřehy k jednotlivým projektům. Ráda bych vás informovala
o projektech v běhu a i o těch připravovaných. Jistě jste si všimli spadlé hřbitovní zdi, které
bohužel dolů někdo pomohl. Zeď byla původně vystavěna na chabých základech, proto je třeba
ji postavit celou znovu, a při té příležitosti zvážíme spolu se zastupiteli, zda vybudujeme ještě
urnový háj. Chtěli bychom také vybudovat chodník ke hřbitovu a hřišti, jsme ve fázi příprav, kdy
zvažujeme možnosti financování z dotačních titulů, tyto dotační tituly se budeme snažit využívat
na maximum i u ostatních plánovaných projektů. Příprava na zimní sezónu je již dokončena
a jsme plně schopni zajistit zimní údržbu, k tomu by nám měl již v brzké době dopomoci traktor
financovaný dotací z lesnického fondu, doufáme v nákup do konce roku.
Prosíme také všechny spoluobčany, aby ubrousky a jiné předměty z netkaných textilií neházeli
do záchodů, v poslední době je pracovníci údržby obce byli nuceni vytahovat v rámci údržby
ČOV.

Přeji vám všem krásnou zimu, hezké svátky a všeobecnou pohodu.

Leona Kučerová, starostka

Volby do obecního zastupitelstva
Ve volbách do zastupitelstva obce konaných ve dnech 23. a 24. 9. 2022 byly podle výsledků
převzatých od okrskových volebních komisí zjištěny výsledky voleb v obci.

Celkový počet osob zapsaných ve výpisu ze seznamu voličů a jejich dodatků: 660

Celkový počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky: 424

Celkový počet odevzdaných úředních obálek: 421

Volební strana č. 1 - Sdružení nezávislých kandidátů

1. Miroslav Jelínek  151 hlasů



2. Petr Báša  136 hlasů, vzdal se mandátu - nahradila Bc. Pavla Petrželková

3. Petr Klouda 117 hlasů

Volební strana č. 3 - NOVÁ OBNOVA HLUBOKÝCH MAŠŮVEK

1. Bc. Michal Kroupa, Dis. 198 hlasů

2. Jitka Sabolová 182 hlasů

3. Mgr. Andrea Hellmanová 178 hlasů

4. Leona Kučerová  136 hlasů

5. Ing. Jiří Malec 163 hlasů

6. MVDr. Dalibor Boháč  141 hlasů

Dne 18. 10. 2022 se konala Ustavující schůze zasedání nového zastupitelstva. Proběhlo
složení slibu nových zastupitelů. Následovala volba starosty a místostarostů a také volba
předsedů finančního a kontrolního výboru. Členy jednotlivých výborů bude zastupitelstvo volit
po doplnění nominantů na dalším jednání zastupitelstva.

Starostkou obce byla zvolena Leona Kučerová

Statutárním místostarostou byl zvolen Ing. Jiří Malec

Místostarostou byl zvolen Bc. Michal Kroupa, Dis

Předsedkyní kontrolního výboru byla zvolena Mgr. Andrea Hellmanová

Předsedkyní finančního výboru byla zvolena Bc. Pavla Petrželková

Michal Kroupa, místostarosta obce

Informace z finanční správy

Poplatky za odpady a psa zůstanou v roce
2023 ve stejné výši.
Poplatek za odpady činí 600 Kč za osobu
trvale hlášenou k pobytu v obci. V rodinném
domě, ve kterém není hlášena žádná osoba
k trvalému pobytu, platí vlastník domu
poplatek 600,- Kč. Od poplatku za odpad
jsou osvobozeny děti, které nedosáhnou v
roce 2023 věku 3 let.

Poplatek za psa činí 200 Kč.

 

Poplatky jsou splatné v roce 2023, a to do
30.6.2023.
Uhradit je můžete převodem na účet obce:
načtením QR kódu platby nebo převodem
na č.ú. 1584001369/0800, do poznámky
k platbě uveďte např. “poplatek odpady



č.popisné ... “, variabilní symbol se neuvádí.
Na obecním úřadě je možné poplatky
uhradit v hotovosti nebo platební kartou
v úřední dny (Po,St).

Nejste-li si jisti, jestli se vás poplatková
povinnost týká a v jaké výši, můžete se
dotázat na tel. OÚ 515 255 225.

Jana Gabrhelová, účetní obce

Z kulturní komise
ROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI

Jak již tomu bývá skoro tradicí, připravila kulturní komise na poslední prázdninovou sobotu akci
na místním koupališti, a to „Rozloučení s prázdninami“. Program byl připraven hlavně pro děti,
ale na své si přišli i ostatní návštěvníci. Úvod byl zahájen v 15:00 hod., ale díky nečekanému
letnímu deštíku, byl hlavní program o hodinu posunut, kdy se pak již počasí umoudřilo a za
slunečního svitu se na koupaliště přišlo podívat okolo 80 lidí. K poslechu nám hrála cimbálová
muzika Tája /Dyjavánek/, na obličej dětem malovala šikovná paní ze Šumné, taktéž tam byl
připraven skákací hrad ze Žerůtek a šlapací káry pro děti a také pro dospělé z firmy Cyklo
Kučera. Zlatým hřebem byl příjezd znojemských hasičů s velkoobjemovým cisternovým vozem,
který si všichni mohli prohlédnout i zevnitř. Bohužel technická závada na agregátu neumožnila
hasičům zaplnit celou travnatou plochu koupaliště nastříkanou pěnou, jak bylo domluveno. Díky
improvizaci se nakonec děti alespoň z části pěny dočkaly, s velkou radostí do ní naskákaly
a hasičům zatleskaly. Takže si všichni užili super odpoledne a nás opět potěšilo, že se naše
kulturní akce líbí.

Miroslav Dočekal, kulturní komise

DÝŇOVÁ STEZKA

Když jsme před třemi lety lampionový průvod povznesli na dýňovou stezku, nikdo z nás netušil,
jak oblíbená se tato stezka stane, že se dostaneme i na druhou stránku týdeníku Znojemsko
a to zásluhou našeho pana kronikáře. Letošní „Dýňovku“ jsme chtěli naplánovat ještě
zajímavější a také za podpory nového vedení obce. Povedlo se a poslední říjnovou sobotu akci
zahájila nová starostka obce něco málo po půl šesté, kde se pak odhadem 130ti členný průvod
občanů s dětmi vydal směrem k rybníku, kde byla první strašidelná zastávka a odměna pro
nejmenší děti. Dále se pak pokračovalo podél potoka částí Svatoňovec. Letos byla stezka
rozšířena o další část, a to cestou kolem Lurdské jeskyně, kde večerní atmosféra přímo
vybízela o další zastávku a překvapení v podobě uměle, ale i živě vytvořenými strašidly, které
rozdávaly sladké odměny. Letos byla stezka nově završena na farní zahradě, která byla



osvětlena a vyzdobena rekvizitami s halloweenskou tématikou a menší vatra. Pro všechny
účastníky bylo připraveno pohoštění, a to svařené víno pro dospělé, teplý čaj, buchtičky a také
tradiční špekáčky. Myslím, že si každý tento sobotní podvečer užil a hlavně děti a my už
přemýšlíme, jak posunout příští „Dýňovku“ zase o level výše.

Miroslav Dočekal, kulturní komise

DRAKIÁDA

Když se poslední týden v říjnu narychlo domluvilo, že se ještě uspořádá drakiáda, říkal jsem si,
že to nemůže dobře dopadnout. Vždyť čas pouštění draků a pečených brambor už je dávno
pryč a lidé se již pomalu chystají na příchod zimy. Nakonec to dobře dopadlo a první
listopadovou neděli se v areálu šutrárny sešlo asi 30 různobarevných draků a také nadšenců,
kteří přišli podpořit tuto akci. Byl krásný slunný den, až nezvykle teplý na toto období. Bohužel
však bezvětrný, tak to chvílemi připomínalo běh přes překážky střemhlav padajících draků. I tak
si všichni a hlavně děti, užili pěkné odpoledne plné barev, smíchu a trošku toho pohybu na
čerstvém vzduchu. Také někteří rodičové ze sebe dostali atletické výkony, když se snažili svým
dětem udělat radost a běhali po poli s létajícím drakem, ti vytrvalejší skoro až do Rudlic. Pro
všechny účastníky byl připraven táborák, kde si mohli opéci již tradiční špekáčky či si smlsnout
na pečených bramborách, které nejednomu občanovi připomněli jeho dětství. Taktéž tu byl pro
dospělé připraven svařák a pro děti čaj. Na závěr paní starostka odměnila všechny děti za jejich
draky a nás potěšilo, že se další akce opět zdařila.

Miroslav Dočekal, kulturní komise



Zástěrková zábava
Měsíc po tradičním císařském posvícení se 19.11. konala Zástěrková zábava. Přišlo
61 platících diváků k tanci a poslechu zahrála skupina Freeband. Zástěrku se podařilo strhnout
Viktoru Bořilovi. Májku vydražila paní Andrea Hellmanová.

Setkání u svařáku
Dne 22.12.2022 v 17 hodin bude pro všechny spoluobčany připravený svařák a něco malého
k snědku. Celé setkání se uskuteční na Mariánském náměstí za pořádání OÚ Hluboké
Mašůvky.

Hasičský ples
SDH zve spoluobčany na tradiční hasičský ples, který bude v sobotu 21.ledna 2023. Vstupenky
a rezervace místa budou k dispozici v předprodeji od 2.ledna 2023 na obecním úřadě za cenu
150,- Kč.

Sportovní ples
Zveme vás na sportovní ples TJ Sokol Hluboké Mašůvky, který se koná dne 18.2.2023 od 20.00
hodin. O zábavu se postará skupina Habakuk. Předprodej vstupenek na tel: 733 780 315. Cena
vstupenky 150,- Kč.

Masopust
Další akcí, na kterou vás zve Sbor dobrovolných hasičů, bude masopust. Kdo z občanů má
zájem, může se přidat do masopustního průvodu, který bude odcházet v sobotu 18.února 2023
v 8:30 hod. od hasičské zbrojnice.

Tříkrálová sbírka
Dne 7.1.2023 se uskuteční v naší obci Tříkrálová sbírka, která má celostátní rozsah a kterou
každoročně organizujeme pod záštitou Charity ČR. Skupinky koledníků navštíví naše domovy,
doprovázeny osobou starší 15 let, se zapečetěnými pokladničkami a vyplněnou průkazkou,
s přáním Božího požehnání a všeho dobrého v novém roce a zároveň vás požádali o příspěvek
do sbírky. Výnos z Tříkrálové sbírky 2022 je určen pro vybavení terénních ošetřovatelských



služeb, pro nové prostory chráněných dílen, na rekonstrukci chráněného bydlení pro osoby
s mentálním a zrakovým postižením a pro zabezpečení poskytování pomoci lidem nacházejícím
se v krizové situaci. Děkujeme všem občanům, kteří se do charitativní sbírky zapojí a svým
darem pomohou tam, kde je to nejvíce potřeba.

Zimní jarmark řemesel
V pátek 25.11. se konal již tradiční Zimní jarmark spojený s rozsvícením vánočního stromku
na Mariánském náměstí. Počasí nám letos přálo. Zvláštní poděkování patří obecním
pracovníkům za přípravu stánků se zázemím pro prodejce a také kulturní komisi za organizaci
celého jarmarku. Občerstvení opět zajišťovali členové SDH Hluboké Mašůvky. Výtěžek
z prodeje svařáku, čaje, grilovaných klobás a párků v rohlíku směřoval opět dětem z místní ZŠ
a MŠ. Prodalo se vše a výtěžek činil přes 15.000,- Kč. Nesmíme zapomenout poděkovat paní
Hanzalové, která poskytla svůj krásný vzrostlý smrk jako hlavní vánoční strom. Celá akce
začala přivítáním od starostky obce, dále následovalo vystoupení dětí ze ZŠ pod vedením
pí. uč. Dany Hanzalové. Pak již za zvuku vánočních písní a koled si mohli návštěvníci vychutnat
atmosféru při prohlídce a nákupu výrobků a produktů jednotlivých prodejců.

K vidění zde byla práce kovářského řemesla,
s možností vyzkoušet si na místě něco ukovat
a samozřejmě také zakoupit si hotový výrobek. Dále
řezbářské a keramické výrobky od místních
prodejců. Zavítali k nám také výrobci sýrů,
cukrářských pochoutek a produktů domácího
pivovaru. K vidění a ke koupi byli krásné dekorativní
sponky a čelenky do vlasů a výrobky domácích
mýdel. V neposlední řadě a o to více důležité byly
stánky místního klubu seniorů a dětí ze ZŠ. Zejména
naše děti si mohly vyzkoušet jak funguje práce
trhovců o to více bylo potěšující, že právě místní děti
a senioři prodaly téměř všechny své výrobky.



Farní okénko
Kněží a řeholníci se modlí každý den určité modlitby, které se souhrnně nazývají Breviář, a tam
v adventní době, jež je přípravou na Vánoce, máme tento hymnus:

Neb on rychle pospíchá

svůj lid navštíviti,

pokoj s sebou přinésti,

zarmoucené obveseliti,

z moci hříchů vysvoboditi,

příbytek svůj u nás najíti.

Ano, Pán Ježíš tehdy při prvních Vánocích spěchal na svět přinést mu záchranu a pokoj s tím
spojený. Nyní jsme mezi jeho prvním a druhým příchodem, pokoj a záchrana už tu jsou a přitom
ještě ne. Bůh řekl své Slovo – Ježíše, Slovo zaznělo, teď je karta na naší straně. Jak se s tím
popasovat, to je úkol pro každý den a Kristus pomáhá všem, kdo chtějí.

Ještě příběh vánoční noci k potěšení i k zamyšlení.

Zem byla té noci rozechvělá očekáváním. Maličká planeta jedné ze slunečních soustav
v miliardě galaxií, kterých je ve vesmíru jak naseto, byla vyvolena, aby se na ní zjevilo tajemství.
Velké tajemství, které bylo u počátku vesmíru a bude i u jeho konce. Dokážete si představit to
napětí.

Palestina, která nebyla než kouskem pudy spáleným sluncem, se chvěla dojetím. Kopce i údolí,
skály i pouště byly tak dychtivé, že se málem třásly lidem pod nohama.

A samo město Betlém vypadalo jako brázda čekající na Boží semínko.

Zato lidé, někdy nepříliš vítaní hosté na Zemi, bez zájmu smetávali uplynulý den do zapomnění
a chystali se ke spánku. Neměli ani tušení, jaký div se chystá. Jen někteří o něm snili a věřili, že
se jednou uskuteční, jenomže o něm měli úplně jinou představu.

Právě proto muži a dívce, kteří za chladného a mlhavého soumraku hledali nocleh, nechali svá
srdce i vrata zavřená na petlice. Proč by se měli dělit o teplo s neznámými, o chleba a sůl s
pocestnými, o houni z velbloudí srsti s poutníky? Jen ať si poradí sami. Jsou mladí. Mohou se
vyspat pod širým nebem v kupce slámy.

Marně je Josef přemlouval a vysvětloval, že jeho žena je těhotná. Tak mladá, a už čeká dítě?
Maria tiše stála a stud jí nedovolil jít se ukazovat do světla vycházejícího ze dveří. Těhotná
žena! To je starý trik, jak oblomit ženské a zadarmo se ohřát.

Jediný, kdo jim uvěřil, byl hostinský. Právě proto jim však řekl, že se k němu nevejde už ani
myš. Noční porod by vyvolal u hostů nevoli a za úsvitu by mu mnozí zmizeli bez placení.



Planetě Zemi se sevřely útroby lítostí. Člověk, její host, odmítal přijmout toho, kdo kvůli němu
přicházel z nekonečné věčnosti, Kopec na konci Betléma se z rozechvění pohnul a skála v něm
vytvořila malý převis. Vítr ho rychle vymetl a přinesl z okolních pastvin chomáče nejměkčí suché
trávy.

Maria ani na okamžik nezaváhala. Jemná vůně čerstvého sena ji vítala do skalního přístřešku.

Ve městě se těsné domy a úzké uličky krčily studem. Za jeho hradbami sama Země připravila
nejprostší, ale současně i nejpřátelštější uvítání: stala se útočištěm, bezpečným místem pro
zrod velké řeky lásky. Lásky, kterou lidé ani tehdy nechtěli pustit dovnitř.

Požehnané Vánoce vám přeje farář R.D. Jaroslav Laštovička

Bohoslužby:

24. 12. mše svatá o půlnoci

25. 12. Boží hod vánoční mše svatá v 9.30

26. 12. Svátek sv. Štěpána mše svatá v 9. 30 a ve 14 h v lurdské jeskyni svatoštěpánské
setkání

Váš duchovní správce R.D. Jaroslav Laštovička

Z klubu seniorů Hluboké Mašůvky

“V kalendáři šedých všedních dní se červenají svátky jako jablíčka v koruně podzimní
jabloně. Každého rána si řekni proč se těšíš a něco si slib: třeba, že někomu uděláš
radost, že někomu řekneš dobré slovíčko, že se na někoho usměješ, že si přečteš pár
řádek v dobré knize.”

V září jsme spolu s obecním úřadem pořádali celodenní výlet do Rajhradu - v Benediktinském
opatství svatého Petra a Pavla komentovaná prohlídka Památníku písemnictví a kostela
Božského Srdce Páně. Odpoledne jsme navštívili v Brně výstavu Tutanchamon - jeho hrobka a
poklady. Všichni účastníci byli s výletem spokojeni. V říjnu jsme byli pozváni na setkání seniorů
obce Střelice, se kterými se přátelíme a společně pořádáme společné akce. V listopadu jsme
se rádi zúčastnili setkání seniorů naší obce a pozvali jsme naše přátele seniory ze Střelic. Byla
to příjemná zábava pro všechny. Musím pochválit paní Blanku Krejčovou a Jitku Slonkovou za
úspěšnou účast s jejich výrobky při letošním zimním jarmarku. Účastníme se i pomáháme při
ostatních akcích pořádaných v naší obci.

Za klub seniorů Anna Schindlerová



Z obecní knihovny
Vážení čtenáři,
dovolte mi představit pár novinek, které máme od října k dispozici v naší knihovně: Lucas Lilly -
Nové začátky, Steel Daniela - Čas změn, Dvořáková Petra - Dědina, Kellnerová Dana -
Řasnatci, Burke Alafair - Ta lepší z nás, Barbery Muriel - Růže sama, Mornštajnová Alena -
Listopad. Pro čtenáře je také již k zapůjčení Kronika obce Hluboké Mašůvky za rok 2021.

Dále máme změnu v otevírací době knihovny - přes zimní období bude otevřeno
v sobotu od 13 do 14 hodin. Z provozních důvodů knihovna nebude v sobotu 26.11. a dále
potom o vánočních svátcích 24.12. a 31.12. Aktuální informace jsou vždy na webových
stránkách knihovny - knihovnahlubokemasuvky.estranky.cz Všem čtenářům přejeme krásné
Vánoce plné rodinné pohody a šťastný vstup do nového roku 2023.

Martina Vaněčková, knihovnice

Podzim 2022 v naší škole ZŠ a MŠ Hluboké Mašůvky  

Školní rok 2022/ 2023 nám ve škole začal velmi pestrou paletou větších i menších změn.
Poslední neklidné „covidové“ roky nám vystřídala krize na Ukrajině, a tak i do naší školy
nastoupilo v tomto školním roce několik žáků ukrajinského původu. Naši žáci tak mají možnost
poznávat odlišnou kulturu, stejně jako se učit využívat v komunikaci se svými novými spolužáky
anglický jazyk.

http://knihovnahlubokemasuvky.estranky.cz/


Vzhledem ke zvyšujícímu se
počtu žáků naší školy bylo také
nezbytné operativně přetvořit
pohybovou třídu ve třídu
„multifunkční“, která se tak nyní
využívá pro výuku matematiky
a také jako místo k relaxaci
během přestávek.
Podzim se však nesl zejména ve
znamení různorodých akcí
a projektových dní. Již v září jsme
s našimi žáky navštívili Národní

park Podyjí a muzeum Velké Moravy na Hradišti u Znojma, společně s rodiči našich žáků jsme
zryli část školního pozemku, na kterém se na jaře budou v rámci pracovních činností sadit
sazeničky různých plodin, v první polovině října jsme přetvořili za pomoci „sprejera“ Nikola
„Khomy“ Vavrouse ošklivou betonovou zeď na školní zahradě v umělecké dílo plné fantaskních
tvorů dle návrhů našich žáků a začátkem listopadu se naše škola proměnila ve „strašidelnou
školu“ plnou masek, děsivých zvuků, strašidel a zajímavých úkolů.

Proběhla návštěva planetária v Brně, shlédli jsme
první podzimní divadelní představení v Městském
divadle Znojmo a opětovně jsme se zúčastnili
adventního jarmarku řemesel, který proběhl
25. listopadu přímo v Hlubokých Mašůvkách. Na
něm naši žáci opět prodávali vlastní výrobky.
V loňském roce si takto naši žáci vydělali cca
5.500,- Kč, které jim v červnu zaplatily dopravu
a vstupné do zábavního parku Vrun-off ve Vranově
nad Dyjí. O tomto využití finančního výtěžku pak
rozhodli sami žáci v demokratickém hlasování.
Všem bychom rádi popřáli klidný adventní čas
a věříme, že i váš podzim stál za to!

Mgr. Pavel Čopf, ředitel školy

Výroční zpráva Mysliveckého spolku Hájek
MS Hájek pořádal dne 12. listopadu 2022 společný hon na drobnou zvěř. Zahájen byl v 9.00
hodin na prostranství před Lázeňským hostincem. Honu se zúčastnilo 24 střelců, 1 honec a
5 lovecky upotřebitelných psů. Společný hon je pro myslivce jednou z nejprestižnějších akcí
lovecké sezóny, kdy po roce máme možnost se sejít s přáteli z okolních honiteb a shodnotit
celoroční péči o zvěř. Smyslem společného honu není postřílet co se pohne, ale projít se



přírodou, pokochat se prací našich čtyřnohých přátel, jak zvěř vystaví, na povel ji vypíchnou.
Zvěř má i tak více jak padesáti procentní šanci, že unikne. Slovit zvěř v běhu nebo v letu není
jen tak. Tomu odpovídá i množství vystřelených ran. Na výřadu bylo 17 kusů zajíce polního a 22
kusů kohouta bažanta obecného. Bažantí slepice nelovíme. Bažanty chováme ve vlastní režii,
od líhnutí kuřat až po vypuštění do přírody a to stojí nemalé finanční prostředky a práci. I z toho
důvodu, kdy nákup krmiv se nám prodražil o více jak sto procent, jsme se rozhodli, ač nám to
bylo líto, tento rok nepořádat Poslední leč. Uvidíme, co nám přinese budoucnost.
Myslivosti zdar!

Václav Bořil, předseda mysliveckého spolku

        Z jednotky SDH Hluboké Mašůvky                                    
Jednotka Sboru dobrovolných hasičů má přislíbenou alokaci finanční podpory HZS ČR ve výši
450.000,- Kč na pořízení Technického vybavení k zásahu - hasičský zásahový přívěs. Což by
přispělo ještě k vyšší akceschopnosti.
Dále je v plánu opět zažádat o dotaci Jihomoravského kraje na ústrojové vybavení pro členy
JPO - přilby, rukavice, pracovní oděvy ad. Žádost budeme podávat po otevření dotačního
programu asi koncem února.
Všem aktivním členům jednotky JPO a SDH bych chtěl poděkovat za jejich nezištnou pomoc při
zásazích a spoluorganizování kulturních a společenských akcí.

Michal Kroupa, zodpovědný za JPO v Hluboké Mašůvky



Sportovní dění v obci TJ Sokol Hluboké Mašůvky  
Práce na fotbalovém hřišti:
Workoutové hřiště jsme doplnili štěrkem frakce 2-5 mm a jako finální povrch jsme položili
červenou gumovou dlažbu o rozměrech 500 x 500 mm, jedná se o pryžové desky pro dětské
hřiště o tloušťce 45 mm. Hřiště bude po této úpravě podléhat provoznímu řádu a je samozřejmě
po celý rok dostupné vstupní brankou.

Fotbalová přípravka:
Mladší přípravka sloučená s družstvem TJ Sokol Přímětice ukončila podzimní část sezóny na
prvním místě v tabulce. Vzhledem k nebývalému zájmu dětí o fotbal, zejména těch z Přímětic,
jsme byli nuceni pozastavit nábor dětí do fotbalové přípravky. Na tréninky v Příměticích
docházelo až kolem 60 dětí, tudíž se uvažuje o přihlášení dalšího družstva do soutěže pro jarní
část.

Fotka z turnaje v Hlubokých Mašůvkách dne 24.9.2022

.



Fotka z turnaje v Příměticích ze dne 2.10.2022

Fotka z turnaje ve Štítarech ze dne 23.10.2022



Dne 17.11.2022 jsme se zúčastnili turnaje v hale v Hostimi, kde jsme dosáhli na 4.místo.
Fotka z turnaje 17.11.2022

Za mladší přípravku se z Hlubokých Mašůvek účastní tréninků a zápasů Antonín Auer, Tobiáš
Matoušek, Viktor Volinger, Gabriela Žáková a Petr Sitár. Za mladší žáky pod týmem Přímětic
hraje Miroslav Auer, Ondřej Pláněk, Kryštof Jarosch a Aleš Záviška.

Předchozí výsledky mladší přípravky:
Blížkovice - Přímětice/Hluboké Mašůvky 7:11, 6:11
Přímětice/Hluboké Mašůvky - Dobšice 6:4, 10:7
Přímětice/Hluboké Mašůvky - Štítary 4:8, 9:5
FK Znojmo zelená  - Přímětice/Hluboké Mašůvky 7:11, 3:6
Přímětice/Hluboké Mašůvky - Blížkovice 4:4, 5:4
Dobšice - Přímětice/Hluboké Mašůvky 0:5, 5:9
Přímětice/Hluboké Mašůvky - FK Znojmo žlutá 5:8, 8:6
Štítary - Přímětice/Hluboké Mašůvky 4:12, 8:10
Přímětice/Hluboké Mašůvky - FK Znojmo zelená 7:5, 7:5

Tabulka:
1 Přímětice/Hluboké Mašůvky 18 15 1 2 140:96 46
2 Dobšice 19 11 1 7 155:95 34
3 Blížkovice 20 8 2 10 148:143 26
4 FK Znojmo žlutá 18 8 0 10 165:163 24
5 Štítary 20 7 0 13 120:218 21
6 FK Znojmo zelená 19 6 0 13 125:138 18

Muži: Muži dokončili podzimní sezónu na 3. místě v tabulce. Umístění je vzhledem k
nedostatku hráčů velmi dobré. Poslední dobře odehrané domácí zápasy proti Olbramkostelu a
Únanovu B jsou nadějí pro jarní část sezóny. Zajímavostí je, že se mužstvu podařilo v každém
zápase střelit minimálně 2 branky.  Ukončená podzimní sezóny proběhla 4. listopadu.



Předchozí zápasy:
Grešlové Mýto - Hluboké Mašůvky 2:5 Branky: Drozd V. 3, Drozd P., Chovanec
Blížkovice B - Hluboké Mašůvky 5:3 Branky: Nesnídal, Šilinger, Drozd V.
Hluboké Mašůvky - Vranov nad Dyjí 2:1 Branky: Szczurek, Dudka
FK Znojmo B - Hluboké Mašůvky 4:2 Branky: Szczurek, Drozd V.
Hluboké Mašůvky  - Starý Petřín 4:5 Branky: Szczurek 2, Drozd P., Krejčí
Dyje B  - Hluboké Mašůvky 5:3 Branky: Holešanský, Salát, Krejčí
Hluboké Mašůvky  - Křepice 2:0 Branky: Drozd P., Šrámek
Chvalovice/Havraníky B - Hluboké Mašůvky 2:2 Branky: Novák, Krejčí
Hluboké Mašůvky  - Olbramkostel 3:0 Branky: Vodák, Szczurek, Salát
Hluboké Mašůvky - Únanov B 4:3 Branky: Nesnídal 2, Dostál, Szczurek

Tabulka:
1 FK Znojmo B 10 9 1 0 45:15 28
2 Starý Petřín 10 7 1 2 37:20 22
3 Hluboké Mašůvky 10 5 1 4 30:27 16
4 Dyje B 10 5 1 4 37:40 16
5 Olbramkostel 10 4 2 4 30:19 14
6 Únanov B 10 4 1 5 31:26 13
7 Chvalovice/Havraníky B 10 4 1 5 34:31 13
8 Blížkovice B 9 4 1 4 25:31 13
9 Křepice 10 4 0 6 21:34 12
10 Grešlové Mýto 9 2 0 7 16:42 6
11 Vranov nad Dyjí 10 1 1 8 18:39 4

Slovo starosty TJ: Chtěl byl poděkovat za spolupráci končícímu vedení obce v čele se
starostou Bc. Zbyňkem Freyem a místostarostou Jiřím Vystrčilem. Další zvelebení areálu je
z velké části také jejich zásluha, kterou tímto podpořili náš oddíl. Přeji oběma vše nejlepší a
hodně životních úspěchů v  jejich další životní kapitole.
Hřiště před zimou čeká poslední sekání trávníku a aplikace dlouhodobě působícího hnojiva.
Chtěl bych apelovat na všechny, aby nevstupovali na trávník, pokud jsou na něm zbytky sněhu
nebo ihned po roztátí sněhu. Dochází k tzv. “sněžné plísni”, případně k vytvoření vyšlapaných
míst, kterých se v průběhu jara velmi obtížně zbavujeme. Pro sportování v tomto období bude
sloužit workoutové hřiště. Toto hřiště je a bude pro veřejnost vždy otevřeno, jak bylo uvedeno
i v předchozích zpravodajích, přestože někteří jedinci dokáží tvrdit opak. Není třeba si chodit
stěžovat na obecní úřad a zatěžovat tímto vedení obce, branka je vždy otevřená.

Poděkování za tento rok patří všem hráčům, rodičům, fanouškům a rodinným příslušníkům.
Přeji Vám příjemné prožití vánočních svátků.

Zdeněk Žák, starosta TJ Sokol



Harmonogram svozů odpadů pro rok 2023  
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